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Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z III sesji. 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 

6. Informacje Wójta Gminy o pracach między sesjami. 

7. Informacje Przewodniczącego w sprawie interpelacji i zapytań. 

8. Uchwały 

a. Nr IV. .2019 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Miłoradz 

na 2019 rok, 

b. Nr IV. .2019 podjęcie uchwały sprzedaży w trybie przetargu ustnego ograniczonego działek nr 75/6 i 

75/7 położonych w obrębie Stara Kościelnica, 

c. Nr IV. .2019 podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2019, 

d. Nr IV. .2019 podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz 

na lata 2019 – 2025. 

9. Wolne wnioski i oświadczenia. 

10. Zakończenie obrad. 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski otworzył IV Sesję Rady Gminy Miłoradz. 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski powitał przybyłych Radnych, Wójta Gminy, 
Sołtysów, pracowników urzędu (listy obecności stanowią załącznik Nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu), na 
podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność obrad – na stan 15 radnych udział w 
posiedzeniu bierze 15 radnych. 
Następnie poprosił zebranych o powstanie. Minutą ciszy uczczono pamięć zamordowanego prezydenta 
Gdańska Pawła Adamowicza. 
Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski zapytał, kto z radnych ma uwagi do 
porządku obrad IV Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Porządek obrad w głosowaniu imiennym został przyjęty 15 głosami za (protokół głosowania imiennego 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu). 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski zapytał, kto z radnych ma uwagi do 
protokołu z III Sesji. 
Uwag nie wniesiono. 
Protokół z III Sesji Rady Gminy Miłoradz w głosowaniu imiennym został przyjęty 15 głosami za (protokół 
głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu). 
Ad. 5 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poinformował, że w dniu 20 grudnia 2018 
roku uczestniczył na spotkaniu opłatkowym w Środowiskowym Domu Samopomocy w Kończewicach oraz 
7 stycznia 2019 roku uczestniczył  w szkoleniu dla Przewodniczących Rad Gminy. 
Ad. 6 
Wójt Gminy Pan Arkadiusz Skorek poinformował, nie ma informacji do przekazania o pracy między 
sesjami.  
 
 

http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B0A950AZ/Iv_zal.4.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B0F31633Z/IV_zal.5.pdf
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Ad. 7 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poinformował, że nie wpłynęły zapytania i 
interpelacje. 
Ad. 8 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił Zastępcę Przewodniczącego Rady 
Gminy Miłoradz Pana Jarosława Muchę o prowadzenie dalszej części obrad. 

a. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha odczytał projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Miłoradz na 2019 rok. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Radna Pani Grażyna Sadowska zgłosiła wniosek o poprawę zapisu w planie pracy komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji w tabeli pkt 6, istniejący zapis to: „Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2019 r. 
…”, a poprawny zapis to: „Zaopiniowanie projektu budżetu gminy na 2020 r. …”. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poprosił radcę prawnego Pana Mateusza 
Prostko o informację, czy ww. zmianę można przegłosować razem z projektem uchwały. 
Radca prawny Pan Mateusz Prostko wyjaśnił, że projekt uchwały i zmianę można przegłosować razem. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr IV.22.2019 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 stycznia 2019 roku w sprawie przyjęcia planów 
pracy Komisji Stałych Rady Gminy Miłoradz na 2019 rok ze zmianą w głosowaniu jawnym została 
przyjęta 15 głosami za (protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu). 

b. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha odczytał projekt uchwały w 
sprawie sprzedaży w trybie przetargu ustnego ograniczonego działek nr 75/6 i 75/7 położonych w obrębie 
Stara Kościelnica. 
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska wyjaśniła, że te działki położone są w Starej Kościelnicy, 
przy terenie zielonym znajdującym się w centrum wioski. Wydzielone zostały aby uregulować stan prawny 
ze stanem faktycznym, tzn. właściciele posesji sąsiedniej wznieśli płoty wchodząc częściowo na teren 
działki stanowiącej własność gminy, odpowiednio 31 i 62m2. Sprzedaż ta została pozytywnie zaopiniowana 
w poprzedniej kadencji przez Komisję Rozwoju oraz Radę Sołecką sołectwa Stara Kościelnica. Sprzedaż 
miała odbyć się na poprawę warunków zagospodarowania posesji sąsiedniej, jednak jeden z 
współwłaścicieli posesji sąsiedniej nie wyraził woli wykupu, w związku z czym taka forma sprzedaży nie 
jest możliwa i konieczne jest sprzedaż w trybie przetargu, jednak z uwagi na brak możliwości 
wykorzystania działek jako samodzielne nieruchomości, przetarg ogranicza się do właścicieli 
nieruchomości sąsiedniej. 
Więcej uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr IV.23.2019 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 stycznia 2019 roku w sprawie sprzedaży w trybie 
przetargu ustnego ograniczonego działek nr 75/6 i 75/7 położonych w obrębie Stara Kościelnica w 
głosowaniu jawnym została przyjęta 15 głosami za (protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 
7 do niniejszego protokołu). 

c. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha odczytał projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu Gminy Miłoradz na rok 2019. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odczytała uchwałę Nr 168/g247/P/III/18 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Gminy Miłoradz na 2019 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu budżetu 
(uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu). 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha poprosił o opinie poszczególne 
komisje Rady Gminy Miłoradz. 
Komisja Rewizyjna – pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej,  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji – pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej, 
Komisja Kultury, Oświaty i Opieki Społecznej – pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej, 
Komisja Finansów i Rozwoju – pozytywnie opiniuje projekt uchwały budżetowej. 
Uwag nie wniesiono. 

http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B1250B09Z/IV_zal.6.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B0C55CD5Z/IV_zal.7.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B0C55CD5Z/IV_zal.7.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2018_11/BIPF57BB610CD060AZ/attachment_fd7b8c8b-ef23-4069-9712-29f336608bc0.pdf
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Uchwała Nr IV.24.2019 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 stycznia 2019 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Miłoradz na rok 2019 w głosowaniu jawnym została przyjęta 15 głosami za (protokół 
głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

d. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha odczytał projekt uchwały w 
sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2019 – 2025. 
Projekt uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji rady gminy.  
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odczytała uchwałę Nr 167/g247/F/III/18 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie opinii o projekcie 
uchwały Gminy Miłoradz o Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2019 - 2025 (uchwała stanowi 
załącznik nr 10 do niniejszego protokołu). 
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha stwierdził, że kwota spłat 
kredytów w 2019 r. jest zaplanowana w wysokości 6,16%. Natomiast z projektu WPF wynikało, że  
maksymalna kwota spłat kredytów ma wynieść 5,62%. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Jendernalik odpowiadając stwierdziła, że w roku 2019 planowany wskaźnik 
spłat kredytów i pożyczek wyniósł 6,16% a dopuszczalny wyniósł 5,62%. Dlatego też w grudniu 2018 roku 
rada gminy w uchwale w sprawie zmian w budżecie na rok 2018 zwiększyła spłaty kredytów o kwotę 
150.000zł. 100.000 dotyczyło roku 2019 i 50.000zł dotyczyło roku 2020, tak aby wskaźnik planowanych 
spłat kredytów i pożyczek w tych latach  był dopuszczalny. 
Uwag nie wniesiono. 
Uchwała Nr IV.25.2019 Rady Gminy Miłoradz z dnia 14 stycznia 2019 roku w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Miłoradz na lata 2019 – 2025 w głosowaniu jawnym została 
przyjęta 15 głosami za (protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu). 
Ad. 9 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski poinformował, że w dniu 29 listopada 
2018 roku do Rady Gminy Miłoradz wpłynęło pismo z Prokuratury Rejonowej w Malborku (stanowi 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). Radca prawny przygotował odpowiedź na ww. pismo. Następnie 
poinformował, że należy przegłosować odpowiedź na pismo, które było kierowane do Rady Gminy 
Miłoradz (stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu). 
Kierownik referatu rozwoju Pani Anna Smolińska poinformowała, że w 2016 roku opracowano regulamin 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miłoradz, który zobowiązuje właścicieli psów do  
sprzątania odchodów oraz do zakładania kagańców. 
Pismo z Prokuratury Rejonowej w Malborku z dnia 29 listopada 2018 roku w głosowaniu jawnym został 
przyjęty 15 głosami za (protokół głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu). 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu Pan Marcin Szesza stwierdził, że dnia 13 
stycznia 2019 roku w Zespole Szkół i Przedszkola w Miłoradzu odbył się 27 finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy. Podziękował organizatorom i wolontariuszom za zaangażowanie i pomoc. 
Następnie poinformował, że w tym roku udało się zebrać  17.221,30  złotych, jest to ponad 6.700 złotych 
więcej niż w roku ubiegłym.  
Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Miłoradz Pan Jarosław Mucha poinformował, że w 
miejscowości Kończewice jest przewrócony przystanek autobusowy, który jest dewastowany. 
Wójt Gminy Miłoradz Pan Arkadiusz Skorek, stwierdził, że przystanek autobusowy zostanie podniesiony i 
zamocowany, a także zostanie odmalowany. 
Sołtys Ryszard Bolek zapytał, czy w obecnej kadencji będzie planowane założenie gazu ziemnego, 
dofinansowanie do odnawialnych źródeł energii oraz czy powstanie farma wiatrowa. Ponadto zadał 
pytanie w jakiej wysokości są przekazywane środki finansowe do Pomorskiej Izby Rolniczej. 
Skarbnik Gminy Miłoradz Marzena Jendernalik odpowiedziała, że Gmina Miłoradz przekazuje 2% z 
wpływu podatku rolnego tj. rocznie ok. 24 tysięcy rocznie. 
Wójt Gminy Miłoradz poinformował, że firma POLENERGIA nie dostała dofinansowania na inwestycję 
związaną z powstaniem farmy wiatrowej. Obecnie Gmina Miłoradz nie posiada środków finansowych na 
dofinansowanie odnawialnych źródeł energii. 

http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B089F641Z/IV_zal.9.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2018_11/BIPF57BB610FC11EAZ/attachment_e01ba777-71ab-487e-acf5-74cbaed67295.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B0563BABZ/IV_zal.11.pdf
http://miloradz.biuletyn.net/fls/bip_pliki/2019_01/BIPF57FA6B1502570Z/IV_zal.14.pdf
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Radna Pani Grażyna Sadowska zapytała, czy droga w kierunku Kłosowa będzie wyremontowana do 2020 
roku? 
Wójt Gminy Miłoradz Pan Arkadiusz Skorek poinformował, że rozmawiał z Panem Starostą Mirosławem 
Czaplą i planowana inwestycja będzie zrobiona. 
Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu w Miłoradzu poinformował, że w tym roku samorząd 
powiatowy przyjął budżet, w którym będzie zabezpieczona kwota ok 30 tysięcy złotych na przygotowanie 
dokumentacji w ramach której droga będzie przebudowywana. 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski zaprosił wszystkich zgromadzonych 
radnych, sołtysów oraz mieszkańców na uroczystą Sesję Rady Gminy Miłoradz - Doroty 2019, która 
odbędzie się 26 stycznia 2019 roku o godz. 14.00 w GOKiS w Miłoradzu. 
Ad. 10 
Przewodniczący Rady Gminy Miłoradz Pan Tomasz Żuchowski podziękował obecnym za udział w 
obradach i ogłosił zakończenie obrad IV Sesji Rady Gminy Miłoradz. 
 

PRZEWODNICZĄCY RADY 
 

/-/ Tomasz Żuchowski 


